



UNIA

UNIA GOSPODARCZA REGIONU ŚREMSKIEGO
- ŚREMSKI OŚRODEK WSPIERANIA MAŁEJ PRZEDSIĘBIORCZOŚCI

ul. Okulickiego 3, 63-100 Śrem
tel.: 61 283 27 04
www.unia.srem.com.pl
e-mail:unia@srem.com.pl
NIP 7851708599
KRS 0000198024
REGON 411559462

BLOK TEMATYCZNY II: WSPARCIE FINANSOWE SAMOZATRUDNIONYCH, ZLECENIOBIORCÓW, FINANSOWANIE KOSZTÓW BIEŻĄCYCH ORAZ MIKROPOŻYCZKA

I. Świadczenie postojowe dla jednoosobowych przedsiębiorców oraz osób zatrudnionych na umowach cywilnoprawnych – 2080 zł

Osoby prowadzące pozarolniczą działalność gospodarczą oraz osoby zatrudnione na umowach cywilnoprawnych mogą skorzystać ze wsparcia w formie **świadczenia postojowego**, jeżeli nie **podlegają ubezpieczeniom społecznym z innego tytułu!**

Świadczenie to będzie im przysługiwać, jeśli w następstwie wystąpienia COVID-19 dojdzie do **przestoju w prowadzeniu działalności** – odpowiednio przez osobę prowadzącą pozarolniczą działalność gospodarczą albo przez zleceniodawcę lub zamawiającego, z którymi została zawarta umowa cywilnoprawna.

Świadczenie postojowe mogą otrzymać:

- a) **osoby prowadzące pozarolniczą działalność gospodarczą**, jeżeli m.in.: rozpoczęły prowadzenie działalności gospodarczej **przed 1 lutego 2020 r.**, oraz
 - **nie zawiesiły prowadzenia** tej działalności, a przychód uzyskany w miesiącu poprzedzającym miesiąc złożenia wniosku o świadczenie postojowe był o co najmniej **15% niższy** od przychodu uzyskanego w miesiącu wcześniejszym oraz nie był wyższy niż **15.681 zł**
 - **zawiesiły** prowadzenie działalności po **31 stycznia 2020 r.**, a przychód uzyskany w miesiącu poprzedzającym miesiąc złożenia wniosku o świadczenie postojowe nie był wyższy od podanej wyżej kwoty przeciętnego miesięcznego wynagrodzenia,
 - **nie podlegają ubezpieczeniom społecznym z innego tytułu.**
- b) **osoby wykonujące umowy cywilnoprawne** (tj. wykonujący pracę na podstawie umowy agencyjnej, umowy zlecenia, innej umowę o świadczenie usług, do której zgodnie z Kodeksem cywilnym stosuje się przepisy dotyczące zlecenia albo umowy o dzieło), jeżeli m.in.: umowa cywilnoprawna została zawarta **przed 1 lutego 2020 r.**,
 - przychód z umowy cywilnoprawnej uzyskany w miesiącu poprzedzającym miesiąc, w którym złożono wniosek o świadczenie postojowe, nie był wyższy niż 300% przeciętnego miesięcznego wynagrodzenia z poprzedniego kwartału ogłaszanego przez Prezesa GUS na podstawie przepisów o emeryturach i rentach z Funduszu Ubezpieczeń Społecznych, obowiązującego na dzień złożenia wniosku, czyli 15 681 zł,
 - **nie podlegają ubezpieczeniom społecznym z innego tytułu.**

Ważne: Warunków tych nie muszą spełniać osoby prowadzące pozarolniczą działalność gospodarczą, rozliczające się w formie karty podatkowej, korzystające ze zwolnienia VAT.

Świadczenie to przysługuje osobom zamieszkującym w Polsce, jeżeli są:

- obywatelami Rzeczypospolitej Polskiej (RP) lub
- posiadającymi prawo pobytu lub prawo stałego pobytu na terytorium RP obywatelami państw członkowskich Unii Europejskiej, państw członkowskich Europejskiego Porozumienia o Wolnym Handlu (EFTA) – strony umowy o Europejskim Obszarze Gospodarczym lub Konfederacji Szwajcarskiej, lub
- cudzoziemcami legalnie przebywającymi na terytorium RP.

Świadczenie postojowe będzie wypłacane **jednorazowo** w wysokości **80% minimalnego wynagrodzenia** obowiązującego w 2020 r., czyli w wysokości **2080 zł**.

W przypadku, gdy suma przychodów z umów cywilnoprawnych uzyskana w miesiącu poprzedzającym miesiąc, w którym złożono wniosek o świadczenie postojowe, wynosi mniej niż 50% minimalnego wynagrodzenia za pracę obowiązującego w 2020 r. (1300 zł), świadczenie postojowe przysługuje w wysokości sumy wynagrodzeń z tytułu wykonywania tych umów.

W przypadku osób prowadzących pozarolniczą działalność gospodarczą, rozliczających się w formie karty podatkowej i korzystających ze zwolnienia z VAT przysługuje świadczenie postojowe w wysokości 50% kwoty minimalnego wynagrodzenia za pracę obowiązującego w 2020 r., czyli w wysokości **1300 zł**.

Świadczenie postojowe nie będzie oskładkowane i opodatkowane, będzie to zatem kwota „do ręki” wypłacana na konto.

Wniosek o świadczenie postojowe osoby uprawnione składać będą **do ZUS** (osoby wykonujące umowę cywilnoprawną za pośrednictwem odpowiednio zleceniodawcy lub zamawiającego), który powinien wypłacić świadczenie niezwłocznie po wyjaśnieniu ostatniej okoliczności niezbędnej do jego przyznania.

Wnioski o świadczenie postojowe mogą być złożone do Zakładu Ubezpieczeń Społecznych najpóźniej w terminie **3 miesięcy od miesiąca**, w którym został zniesiony ogłoszony stan epidemii.

Do wniosku osoby wykonującej umowę cywilnoprawną zleceniodawca lub zamawiający powinien dołączyć:

a) oświadczenie potwierdzające:

- niedojście do skutku lub ograniczenie wykonywania umowy cywilnoprawnej z powodu przestoju w prowadzeniu działalności zleceniodawcy lub zamawiającego,
- datę zawarcia i wysokość wynagrodzenia z tytułu umowy cywilnoprawnej,
- uzyskanie przez osobę wykonującą umowę cywilnoprawną w miesiącu poprzedzającym miesiąc, w którym został złożony wniosek o świadczenie postojowe, przychodu nie wyższego niż 300% przeciętnego miesięcznego wynagrodzenia z poprzedniego kwartału ogłaszanego przez Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego na podstawie przepisów o emeryturach i rentach z Funduszu Ubezpieczeń Społecznych, obowiązującego na dzień złożenia wniosku,
- otrzymanie oświadczenia od osoby wykonującej umowę cywilnoprawną, że nie podlega ubezpieczeniom społecznym z innego tytułu oraz o wysokości uzyskanych przychodów z innych umów cywilnoprawnych;

b) kopię umowy cywilnoprawnej.

II. Pożyczki dla mikroprzedsiębiorcy na pokrycie bieżących kosztów działalności

Mikroprzedsiębiorca, który prowadził działalność gospodarczą **przed 1 marca 2020 r.**, może skorzystać z pożyczki z Funduszu Pracy na pokrycie **bieżących kosztów** prowadzenia działalności. Pożyczka będzie udzielana przez starostę do **wysokości 5 tys. zł** na okres nie dłuższy niż **12 miesięcy**, z **karencją w spłacie kapitału** wraz z odsetkami przez okres **3 miesięcy** od dnia udzielenia pożyczki. Jej oprocentowanie będzie stałe i będzie wynosiło w skali roku **0,05** stopy redyskonta weksli.

Wniosek o pożyczkę mikroprzedsiębiorca składa **do powiatowego urzędu pracy**. Nabór w PUP Śrem już ogłoszony. We wniosku mikroprzedsiębiorca zobowiązany jest podać stan zatrudnienia na dzień 29 lutego 2020 r. w przeliczeniu na pełny wymiar czasu pracy.

Na wniosek przedsiębiorcy pożyczka **ulegnie umorzeniu wraz z odsetkami**, jeżeli przedsiębiorca nie zmniejszy zatrudnienia w przeliczeniu na pełne etaty w porównaniu do **stanu zatrudnienia na 29 lutego 2020 r. przez okres 3 miesięcy od dnia jej udzielenia w porównaniu do stanu zatrudnienia na dzień 29 lutego 2020 r.**

Z pożyczki mogą skorzystać **mikroprzedsiębiorcy**, w rozumieniu ustawy Prawo przedsiębiorców (tj. przedsiębiorca, który w co najmniej jednym roku z dwóch ostatnich lat obrotowych spełniał łącznie następujące warunki:

- zatrudniał średniorocznie mniej niż 10 pracowników oraz
- osiągnął roczny obrót netto ze sprzedaży towarów, wyrobów i usług oraz z operacji finansowych nieprzekraczający równowartości w złotych 2 milionów euro lub sumy aktywów jego bilansu sporządzonego na koniec jednego z tych lat nie przekroczył równowartości w złotych 2 milionów euro),

który prowadził działalność gospodarczą przed dniem 1 marca 2020 r.

III. Dofinansowanie kosztów działalności gospodarczej przedsiębiorców będących osobami fizycznymi, niezatrudniającymi pracowników

Przedsiębiorcy, będący osobami fizycznymi, **niezatrudniającymi pracowników**, mogą ubiegać się o dofinansowanie **kosztów bieżących** działalności gospodarczej.

O dofinansowanie będą mogli ubiegać się **przedsiębiorcy**, którzy:

- a) odnotują **spadek obrotów** w ciągu dwóch dowolnie wskazanych kolejnych miesięcy kalendarzowych 2020 r. w porównaniu do analogicznych dwóch kolejnych miesięcy 2019 r. (za miesiąc uważa się także 30 kolejno po sobie następujących dni kalendarzowych, w przypadku gdy dwumiesięczny okres porównawczy rozpoczyna się w trakcie miesiąca kalendarzowego, to jest w dniu innym niż pierwszy dzień danego miesiąca kalendarzowego).
- b) **nie zalegają** w regulowaniu zobowiązań podatkowych, składek na ubezpieczenia społeczne, ubezpieczenie zdrowotne, Fundusz Gwarantowanych Świadczeń Pracowniczych, Fundusz Pracy lub Fundusz Solidarnościowy do końca **trzeciego kwartału 2019 r.**, a także nie zachodzą wobec niego przesłanki do ogłoszenia upadłości.

Dofinansowanie będzie mogło zostać przyznane gdy spadek obrotów wyniesie:

- a) **co najmniej 30%** – w wysokości **50%** minimalnego wynagrodzenia, czyli **1300 zł**,
- b) **co najmniej 50%** – w wysokości **70%** minimalnego wynagrodzenia, czyli **1820 zł**,
- c) **co najmniej 80%** – w wysokości **90%** minimalnego wynagrodzenia, czyli **2340 zł**.

Dofinansowanie będzie mogło zostać przyznane na maksymalnie **3 miesiące**, chyba że Rada Ministrów wydłuży ten okres w drodze rozporządzenia.

Przedsiębiorca jest obowiązany do prowadzenia działalności gospodarczej przez okres, na który przyznane zostało dofinansowanie, oraz po zakończeniu dofinansowania przez okres równy temu okresowi.

Wniosek o dofinansowanie przedsiębiorca składa **do powiatowego urzędu pracy** właściwego ze względu na miejsce prowadzenia działalności gospodarczej w terminie **14 dni** od dnia ogłoszenia naboru przez dyrektora powiatowego urzędu pracy.